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Vážení spo-
luobčania, 4O 
rokov v živote člo-
veka je iba malý 
úsek, ale takáto 
doba v živote ško-
ly - to sú stovky 
detských osudov, 

stovky splnených prianí, tisíce bás-
ničiek, pesničiek, tisíce matematic-
kých úloh, veľa spoločných cestova-
ní mapami rôznych krajín i mapa-
mi ich histórie. Za tento čas sa v 
našej škole vystriedali stovky žiakov 
a desiatky učiteľov a všetci vtlačili 
našej škole svoju pečať  jedinečnosti 
a originality. Dnes, keď naša škola 
oslavuje toto významné jubileum je 
potrebné poďakovať všetkým, ktorí 
sa akýmkoľkvek spôsobom pričinili 
k tomu, že je úspešná a že naši žiaci 
nás reprezentujú v rôznych oblasti-
ach života, na rozličných miestach 
či už doma, ale aj v zahraničí.

Učitelia sú tí, ktorí nás vychova-
vajú v škole s veľkou nošou ide-
álov, aby sme po celý život mali 
čo strácať. Podstatné je, že nikdy 
nestratíme všetky. Tak ako nestratí-
me radosť z prírody, dobrej knihy, 
filmu, piesne či pekného stretnutia, 
alebo dňa prežiareného slnkom. To 
slnko si nesie každý z nás v sebe 
celý život. Ale nie každý vie kúsok 
z neho darovať aj iným. Našťastie 
učitelia sú tí,ktorí to dokážu. Ak je 
škola schopná nielen vzdelávať, 
ale aj vychovávať, ale nebude mať 
vytvorené dobré podmienky na túto 
činnosť, ak  nebude mať odborní-
kov na túto prácu a dostatok finanč-
ných zdrojov, bude musieť ako 
následok znášať všetky náklady v 
podobe ľudí bez potreby zmeniť 
svet na krajší, lepší a farebnejší.

O toto všetko sa snaží aj vedenie 
obce - však škola od roku 2OO2 preš-
la úplne pod obec vrámci zriaďova-
teľskej funkcie. Podporou školy  a 
to nielen čo sa týka prevodu finanč-
ných prostriedkov cez prenesené 
kompetencie zo štátu podporujeme 
predovšetkým samých seba a našu 
budúcnosť. Každá koruna inves-
tovaná do vzdelania sa nám mno-
honásobene vráti v podobe milých, 
vzdelaných a  príjemných mladých 
ľudí, ktorí budú hrdí nielen na svo-
ju školu, ale prostredníctvom nej

(pokračovanie na strane 2)

Dňa 28. decembra 2006 sa zišlo 
Obecné zastupiteľstvo na svojom prvom 
zasadnutí. Zasadnutie otvorila starostka 
obce Mária Kleinová, privítala poslancov 
a hostí a oboznámila prítomných s 
programom zasadnutia. Za zapisovateľa 
bol schválený Jaroslav Budinský a za 
overovateľov zápisnice boli zvolení 
František Proner a Bc. Oľga Martinková. 
Prítomných oboznámila s výsledkami 
volieb zapisovateľka miestnej volebnej 
komisie Marta Lavríková. OZ konštatovalo, 
že novozvolená starostka obce p. Kleinová 
Mária zložila zákonom predpísaný sľub 
starostu obce a zvolení poslanci obecného 
zastupiteľstva zložili zákonom predpísaný 
sľub poslanca obecného zastupiteľstva: 
Jaroslav Budinský, František Proner, Bc. 
Oľga Martinková, Ing. Mgr. Štefan Bukovič, 
Ing. Martin Hudzík, Ing. Marcel Korheľ, 
Ing. Daniel Martinko, Ing. Milan Maliňák 
a Magdaléna Javorská Dlugošová.  OZ 
schválilo Mandátovú komisiu v zložení 
Ing. Martin Hudzík a Daniela Martinková, 
Volebnú komisiu v zložení Ing. Milan 
Maliňák a Magdaléna Javorská Dlugošová. 
OZ zvolilo zástupcu starostky obce Jaroslava 
Budinského. OZ zriadilo tieto komisie: 

1. Komisia pre financovanie, spravovanie 
obecného majetku, obchodu a služieb

2. Komisia pre riešenie sťažností a petícií 
občanov

3. Komisia pre výstavbu, životné prostredie 
a územné plánovanie

4. Komisia pre rozvoj vzdelávania, kultúry, 
sociálnych veci, mládeže a športu

Za predsedu Komisie pre financovanie, 
spravovanie obecného majetku, obchodu 
a služieb bol zvolený Ing. Martin Hudzík, 
za členov komisie boli zvolení Ing. Marcel 
Korheľ, Daniela Martinková a Terézia 
Chovanová. Za predsedu Komisie  pre 
riešenie sťažností a petícií občanov bol 
zvolený Ing. Milan Maliňák, za členov 
boli zvolení Jaroslav Budinský, Ľubomíra 
Budzová a JUDr. Helena Javorská. Za 
predsedu Komisie pre výstavbu, životné 
prostredie a územné plánovanie bol 
zvolený Ing. Mgr. Štefan Bukovič a za 
členov boli zvolení František Proner, Bc. 
Oľga Martinková a Anna Hrušovská. Za 
predsedu Komisie pre rozvoj vzdelávania, 

kultúry, sociálne veci, mládeže a športu bol 
zvolený Ing. Daniel Martinko a za členov 
boli zvolení Magdaléna Javorská Dlugošová, 
Ľudovít Kopnický a Ľubomír Kacvinský ml. 
OZ odporučilo starostke posúdiť potrebu 
aktualizácie vnútorných noriem obce.

26. januára 2007 sa zišlo Obecné 
zastupiteľstvo na svojom druhom zasadnutí, 
ktoré otvoril zástupca starostky obce J. 
Budinský. Privítal prítomných a oboznámil 
ich s programom. Za zapisovateľa 
bol schválený Jaroslav Budinský a za 
overovateľov zápisnice boli zvolení Ing. 
Milan Maliňák a Magdaléna Javorská 
Dlugošová. OZ schválilo plán kultúrno – 
výchovnej činnosti na rok 2007. OZ schválilo 
rozdelenie poslanecných obvodov v obci: 
Kvetná ulica – Jaroslav Budinský, Mlynská 
ulica – Ing. Daniel Martinko, Priečna ulica 
(po rómsku osadu) a Hornádska ulica  
– Ing. Milan Maliňák, Kláštorná a Lúčna 
ulica – Ing. Mgr. Štefan Bukovič, Hlavná 
ulica – Magdaléna Javorská Dlugošová, 
Slnečná ulica – Ing. Marcel Korheľ, Kaštieľ 
– František Proner, Rómska osada – Ing. 
Martin Hudzík a Bc. Oľga Martinková. 
OZ tiež schválilo delegovanie poslancov 
do školských rád: Základná škola – Ing. 
Daniel Martinko, Špeciálna základná školy 
– Ing. Martin Hudzík, Materská škola Ing. 
Mgr. Štefan Bukovič, OU Kaštieľ – Mária 
Kleinová, Obecná školská rada za obec 
– Ing. Milan Maliňák. OZ zobralo na 
vedomie správu kontrolóra obce za rok 
2006 a odporučilo starostke obce v zmysle 
správy kontrolóra obce, prijať opatrenia 
na odstránenie nedostatkov uvedených v 
správe za rok 2006. Odporučilo starostke 
obce uzatvoriť zmluvu o prenájme budovy 
na ihrisku s TJ Spišský Štiavnik. OZ schválilo

 podpisový poriadok Obce Spišský Štiavnik 
a odporučilo starostke obce predložiť na 
opätovné schválenie organizačné normy 
platné v obci.. Tiež schválilo organizačný 
poriadok obce a poverilo starostku obce 
zabezpečiť príručky pre poslancov obce 
v počte 9 kusov. OZ schválilo komisiu na 
ochranu verejného záujmu v zmysle zákona 
č. 357/2004 v zložení: predseda - Jaroslav 
Budinský, členovia – Ing. Martin Hudzík a

 František Proner. OZ delegovalo 
(pokračovanie na strane 2)

Z Obecného zas tupi teľs tva
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Z  Obecného zas tupi teľs tva

(dokončenie zo strany 1) 
zástupcov obce na valné zhromaždenie
 mikroregiónu Pramene Hornádu a Čierneho Váhu a to: Bc. 

Oľga Martinkovú a Ing. Mgr. Štefana Bukoviča. OZ zobralo 
na vedomie plán zasadnutí Obecného zastupiteľstva na rok 
2007: 26.01.2007, 23.03.2007, 18.05.2007, 13.07.2007, 
07.08.2007, 26.09.2007, 23.11.2007. OZ schválilo plat 
starostky Obce Spišský Štiavnik podľa zákona č. 289/2002 
§ 3 vo výške priemernej mesačnej mzdy a násobku 2,65 
a odmenu zástupcovi starostky obce vo výške 8.000,- Sk /
mesačne, hrubá mzda. Tiež schválilo odmenu poslancov 
Obecného zastupiteľstva vo výške 1.000,- Sk mesačne a 
ročnú odmenu kronikárovi Obce Spišský Štiavnik 6.000,- Sk 
za kroniku a 6.000,- Sk za album – čistú mzdu. OZ schválilo 
zápis v obecnej kronike za rok 2006. OZ schválilo výstavbu 
4-bytovky s garážami za podmienok, že záujemcovia zložia 
vklad 200.000,- Sk do sumy 1.000.000,- Sk. V prípade veľkého 
záujmu nájomníkov zasadne mimoriadne zastupiteľstvo. OZ 
doporučilo starostke spropagovať v obci výstavbu 4-bytovky. OZ 
zobralo na vedomie žiadosť  M. P. na zrealizovanie elektrickej 
prípojky pre chatovú oblasť Pod vysokým brehom a posúdi to 
v rámci finančných možností obce. Tiež zobralo na vedomie 
požiadavku riaditeľa Základnej školy Mgr. Petra Gömöryho 
na zakúpenie výpočtovej techniky. OZ odporučilo starostke 
obce prehodnotiť zmeny všeobecného obvodného lekára a 
tiež sa opätovne prihlásiť do projektu výstavby „Mini ihriska“. 
OZ zobralo na vedomie požiadavku TJ Spišský Štiavnik na 
preplatenie prostriedkov, ktoré boli schválené v roku 2006.

30. marca 2007 sa zišlo OZ na svojom treťom zasadnutí. OZ 
otvorila starostka obce Mária Kleinová. Privítala poslancov a 
hostí a oboznámila prítomných s programom zasadnutia. Za 
zapisovateľa bol schválený Jaroslav Budinský a za overovateľov 
zápisnice Ing. Mgr. Štefan Bukovič a Bc. Oľga Martinková. 
Kontrolu plnenia uznesení previedol J. Budinský. Uznesenia 
boli splnené, alebo sa priebežne plnia. OZ zobralo na vedomie 
rozbor hospodárenia Práce –služby, príspevkovej organizácie 

Obce Spišský Štiavnik a uložilo vedúcemu pripraviť kalkuláciu 
nákladov na prevádzku vodovodu a pripraviť rozpočet na 
rok 2007. OZ doporučilo starostke obce vstúpiť do jednania s 
Podtatranskou vodárenskou spoločnosťou Poprad o možnosti 
odovzdania vodovodu. OZ zobralo na vedomie hospodárenie 
obce Spišský Štiavnik v roku 2006, správu nezávislého 
audítora  pre OZ k ročnej účtovnej závierke a stanovisko 
kontrolóra obce k záverečnému účtu a účtovnej závierke za 
rok 2006. OZ schválilo predložené zmeny rozpočtu v roku 
2006 a záverečný účet Obce Spišský Štiavnik. OZ doporučilo 
starostke obce zaslať cez právnu kanceláriu posledné výzvy na 
zaplatenie nedoplatkov. OZ uložilo Komisii pre financovanie, 
spravovanie obecného majetku, obchodu a služieb pravidelne 
1 x štvrťročne zaoberať sa na svojom zasadnutí stavom 
plnenia príjmov a výdavkov rozpočtu obce s následným 
podaním správy na najbližšom zasadnutí. OZ nevyhovelo 
žiadosti Humanitár, nezisková organizácia o opätovnom 
prehodnotení výšky nájmu. OZ súhlasilo s vypracovaním 
Geometrického plánu pre riešenie budúcej IBV v lokalite 
medzi ulicou Mlynskou a Kvetnou na stavebné pozemky. OZ 
schválilo vykúpenie pozemkov od vlastníkov vo výške 70,- 
Sk za m2. Cena pozemkov sa navýši o výdavky v súvislosti 
s majetkoprávnym vysporiadaním pozemkov. OZ schválilo 
odmenu riaditeľovi Základnej školy pri príležitosti udelenia 
ceny sv. Gorazda vo výške 10.000,- Sk a učiteľke Základnej 
školy A. Ž vo výške 7.000,- Sk v hrubom. Tiež schválilo žiadosť 
o finančnú pomoc Materskej školy v Spišskom Štiavniku 
vo výške 15.000,- Sk na oslavu 60. výročia založenia MŠ a 
Základnej škole v Spišskom Štiavniku vo výške 5.000,- Sk 
na oslavu 40. výročia založenia ZŠ. OZ menovalo do funkcie 
veliteľa DHZ  Spišský Štiavnik v zmysle ustanovení  § 33, ods. 
5 Zákona NR SR č. 314/2001 Z.z. o ochrane pred požiarmi 
Martina Slodičáka. OZ schválilo Komisiu na výber dodávateľa 
na realizáciu akcie Prepojenie vodovodu – Spišský Štiavnik 
– rómska osada v zložení: František Proner – predseda, 
Ing. Daniel Martinko a Ing. Ondrej Korenko – členovia. 

(dokončenie zo strany 1)
aj na svoju obec. Takmer na každom zasadnutí obecného 

zastupiteľstva sa preto veľmi zodpovedne zaoberáme proble-
matikou hlavne rómskych žiakov, vybavenia školy, modernizá-
ciou a rekonštrukciou, skvalitňovaním vyučovacieho procesu, 
ale aj problematikou mimoškolskej výchovy a využitia školy vo 
voľnom čase detí a mládeže. K potrebám materiálnym musí-
me pripočítať aj potreby ľudské a možno niekedy nie celkom 
jednoduché.  A čo by som chcela popriať k 4O. narodeninám 
našej jubilantke?  Určite úsmev na jej tvári. S úsmevom sa stre-
távame od narodenia a je pre nás prirodzeným odrazom stavu 
našej duše na našej tvári. Úsmev je dar,ktorý nás nič nestojí a 
robí zázraky. Tak Ti ho  veľmi prajem, milá škola, alej aj Tvojím 
žiakom i zamestnancom želám, aby v ich tvárach stále prevládal 
úsmev, aby všetci vedeli, že ste pre našu obec dôležití a že sa 
budeme spoločne všetci snažiť, aby si prekonávala útrapy doby 
s ľahkosťou vánku a múdrosťou vekov. Nech si aj ďalších aspoň 
4O rokov presiaknutá vôňou človečiny, mladosti a niekedy aj vô-
ňou šibastva a huncútstva. Naďalej stráž vo svojich útrobách to 
naše najkrajšie obdobie, ktoré sme v živote prežili - naše detstvo.

Všetkým Vám želám veľa splnených snov a túžob a správ-
ne rozhodnutia pri výchove detí a mládeže. Želám Vám 
veľa rokov naplnených životným optimizmom a chuťou 
pretvárať krehkú detskú dušu na človeka pripraveného na 
život v čase tretieho tisícročia.Veľa šťastia naša milá škola.

Mária Kleinová, starostka obce

Miestne dane  a poplatky
V týchto dňoch sú doručované daňovníkom a občanom Platobné 
výmery na miestny poplatok za komunálny odpad a Platobné výmery 
na daň z nehnuteľnosti na  rok 2007. Poplatky sú splatné do 31. 
mája 2007. Fyzické osoby, ktorým bola daň alebo poplatok vyrúbený 
vo výške viac ako 1.000,- Sk a právnické osoby viac ako 10.000,-Sk, 
sú povinní ho uhradiť podľa splátok a do termínov uvedených v 
platobnom výmere. Upozorňujeme občanov, ktorí si ešte nesplnili svoje 
povinnosti ohľadom úhrady miestnych daní a poplatkov, za rok 2006, 
že uplynul termín do kedy boli splatné. Preto žiadame občanov, aby 
svoje záväzky uhradili čo najskôr, lebo potom pristúpime k sankciám 
a exekučnému konaniu. Daň za psa je splatná vždy do 31.1. daného 
obdobia bez vyzvania. Platobný výmer sa vyhotovuje a doručuje len pri 
prvej evidencii psa – pri vydaní evidenčnej známky.

Renáta Dulovičová, správa daní a poplatkov
Cintorín
Podľa Zákona č. 470/2005 Z.z. o pohrebníctve a o zmene a a doplnení 
zákona č. 455/1991 Zb. o živnostenskom podnikaní v znení neskorších 
predpisov je prevádzkovateľ pohrebiska (cintorína) v zmysle § 20 a § 
21 viesť evidenciu nájomníkov hrobových miest na základe nájomnej 
zmluvy.
Žiadame pozostalých dedičov, aby  od 1.6.2007 prišli na Obecný 
úrad uzatvoriť nájomné zmluvy na hroby svojich nebohých rodinných 
príslušníkov. Zmluvy sa musia uzatvoriť na každé hrobové miesto. 
Prosíme občanov, aby vo vlastnom záujme predniesli svoje pripomienky 
k poplatkom na miestnom cintoríne poslancom v ich obvodoch, 
aby prípadné pripomienky mohli byť včas odsúhlasené Obecným 
zastupiteľstvom. 
Ďalej upozorňujeme pozostalých, ktorí vybavujú pohreby, že je potrebné 
doručiť na Obecný úrad doklad o prehliadke mŕtveho, vystavený 
lekárom a upozorniť pohrebnú službu, ktorá bude vykonávať výkopové 
práce na cintoríne, že je potrebné nahlásiť správcovi pohrebiska kedy 
a v akom rozsahu ich bude prevádzať.

Renáta Dulovičová, správa cintorína
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V I. štvrťroku 2007

Novorodenci v Sp. Štiavniku:

☺ Oskár Oeser
☺ Tobiáš Galovič
☺ Vanesa Žigová
☺ Daniela Žigová
☺ Natália Pačajová
☺ Tamara Miková

Vítame ich medzi nami

Blahoželáme jubilantom:

60 rokov
♥ Anna Albertová, Kláštorná
♥ Paulína Štajerová, Priečna
♥ Marta Kušnieriková, Hlavná
♥ Marta Chripková, Kvetná
♥ Mária Martinková, Lúčna
♥ Margita Hudzíková, Kvetná
♥ František Marhefka, Priečna
♥ Valentín Krajč, Lúčna
♥ Viliam Justh, Slnečná
♥ Peter Javorský, Hlavná
65 rokov
♥ Anna Lavríková, Kvetná
♥ Stanislav Dulovič, Kaštieľ
♥ Ján Maliňák, Slnečná
♥ Ján Šaveľ, Lúčna 
70 rokov
♥ Katarína Vagašová, Kvetná
♥ Elena Kiššová, Lúčna
♥ Agnesa Žigová, Priečna
♥ Mária Vagašová, Kláštorná
♥ Marta Slivková, Priečna
75 rokov
♥Mária Slivková, Hlavná
♥ Júlia Nogová, Kláštorná
♥ Jozef Semko, Priečna
♥ Gejza Černický, Priečna
80 rokov
♥ Helena Hudzíková, Mlynská
Prajeme im pevné zdravie

Na večný odpočinok sme 
odprevadili:

† Jozef Mrkvica

K trvalému pobytu sa prihlásilo 
dvadsaťštyri občanov.

Odsťahovali sa desiati občania.

Osobné údaje občanov sú zverejnené 
s ich súhlasom.

SPOLOČENSKÁ KRONIKA Ján Vencko l869-l957

Vážení spoluobčania! Starostka obce, obecný 
kronikár, ako aj  príbuzní boli l5. spríla 2OO7 
zaspomínať a  vzdať úctu v chráme a na cin-
troíne v Bijacovciach štiavnickému rodákovi, 
bijacovskému farárovi vdp. Jánovi Venckovi pri 
príležitosti 5O. výročia úmrtia. Zvečinil sa ako 
historik, archeológ, zberateľ starožitnosti, spi-
sovateľ a publicista. Nám 
všetkým je dobre známy pub-
likáciou Dejiny Štiavnického 
opátstva na Spiši a Bijacovča-
nom publikáciou Z dejín oko-
lia Spišského hradu a kňazskej 
činnosti.I my si s úctou pripo-
míname toto výročie a veríme, 
že meno tohto Velikána je už 
dnes známe každému Štiav-
ničanovi. V našom Spravo-
dajcovi prinášame doslovný 
príhovor starostky p. Kleino-
vej v Bijacovskom chráme.

Ján Slivka, kronikár obce 
Milí Bijacovčania! Sme 

Vám veľmi povďační za 
pozvanie na dnešnú spomi-
enku a vyjadrenie úcty dnes 
už nebohému nášmu rodá-
kovi a Vášmu kňazovi vyso-
kodôstojnému pánovi Jáno-
vi Venckovi, historikovi Spiša. V mladosti ako 
kaplán chorľavie, ale v zdravotnej prestávke 
pracuje vo svojom rodnom dome o to viac 
duševne obdarený Prozreteľnosťou na duchu 
a silou pre uskutočnenie svojich predsavzatí.

V roku l927 podrobne opisuje život svo-
jich rokákov, ba celej našej Hornádskej doli-
ny v “Dejinách Štiavnického opátstva na 

Spiši” a Vás milí Bijacovčania v publikácií 
“Zdejín okolia Spišského hradu” v roku l94l.

Tieto dve deijinné perly i dnes vyhľadávajú nie-
len mnohí historici, autori rôznych historických 
diel, ale všetci,ktorí sa chcú dozvedieť o živo-
te a práci svojich predkov. Sú svetlom pravdy, 
ktorá bola základným životným krédom auto-

ra publikácií a sú aj určitým 
posolstvom pre nás všetkých 
- však nie nadarmo sa horvorí, 
že ak nepoznáš minulosť, 
nemôžeš chápať prítomnosť.

Takmer po 6O. rokoch sa 
nám podarilo vydať “Deji-
ny Štiavnického opátstva na 
Spiši”vrámci reedície už po dru-
hý krát v náklade l.OOO kusov.

Skromný na tele, ale bohatý 
na duchu Dejiny Štiavnického 
opátstva venuje jeho exelencií 
spišskému biskupovi Jánovi 
Vojtaššákovi a Dejiny z okolia 
Spišského hradu z príležitosti 
tristého výročia narodenia bi-
jacovského rodáka pátra Jána 
Simonidesa ,  vysokodôstojné-
mu pánovi Dr. Jánovi Sema-
novi, spišského kanonikovi.

Verný cirkvi a sloven-
skému národu si zaslúži náš historik  Spi-
ša priblížiť úryvok z básne v jeho Dejinách:

“Kto k národu svému nemá ceplej lásky,
a po cudzích roľoch chodzi zbíjac klásky,
Pán Boh ho potresce na zároda zradu
a na cudzím chlebe zahyne od hladu.”

(pokračovanie na strane  5)

760. výročie od prvej písomnej zmienky o našej obci
V našom obecnom časopise Obecný spravodajca č. 3/2006 sme vás informovali o prvej písomnej 
zmienke o našej obci a to z roku 1246. Tento dátum zmienky písomne svojim spisom potvrdil Štát-
ny oblastný archív v Levoči, č.j. Ša-542/1989 zo dňa 30.10.1989. Teda taká je skutočnosť a pravda.
V dnešnom príhovore k vám ide nám o čosi iné, ide  o skutočnosti, ktoré ani v písomnostiach neboli uvádza-
né, sú to mená (krstné a matričné). Zvyknutí sme boli na mená  Mária, Anna, Katarína, Zuzana, Johana, 
Terézia, Helena, Alžbeta  a snáď aj iné. Z mužských mien boli zaužívané mená Jozef, Michal, Ján, Ondrej, 
Martin, Pavol, Juraj, Štefan, Ladislav, František. K 1. januáru v evidencii sa vyskytujú mená celkom iné, ale 
majú svoj význam sú pomocníkmi či už pri majetkových sporoch, úradných, rodinných a iných. My ich vám 
dnes vďačne zverejňujeme: Anton, Amália, Andrea, Aneta, Adrián, Anastázia, Anežka, Adam, Augustín, Adri-
ana, Branislav, Bernard, Barbora, Bibiana, Blanka, Bernadeta, Beáta, Bianka, Cyril,Cecília,Dušan, Dávid, 
Dominik, Dominika, Daniela, Daniel, Damian, Danuta, Daria, Denisa, Ernest, Erik, Erika, Eleonóra, Edu-
ard, Eva, Emília, Emil, Eliška, Filip, Gejza, Gabriel, Gabriela, Gizela, Henrich, Henrieta, Ivana, Irena, Iveta, 
Jakub, Jaroslav, Júlia, Július, Jolana, Kamil, Kinga, Koloman, Konrád, Klaudia, Karolína, Kristián, Karol, 
Klára, Lukáš, Ľubomíra, Ľubomír, Lucia, Lýdia, Lea, Laura, Ľudmila, Lenka, Liana, Lívia, Libuša, Mag-
daléna, Matej, Marek, Metod, Malvína, Matúš, Marián, Milan, Michaela, Marcela, Miroslava, Marusia, Mar-
gita, Monika, Mário, Markéta, Melánia, Miriam, Maximilian, Margaréta,  Natália, Nikolas, Nikodém, Otília, 
Oliver, Oľga, Pamela, Petrana, Patrik, Petúcia, Patrícia, Petronela, Peter, Rudolf, Rozália, Roman, Romana, 
Rita, Renáta, Richard, Silvia, Svetlana, Simona, Silvester, Sára, Slavomír, Slavomíra, Slávka, Samuel, Sebas-
tian, Simeon, Stela, Soňa, Tibor, Timea, Tatiana, Tadeáš, Timotej, Tobiaš, Urban, Vasil, Vanesa, Valéria, 
Viktória, Vojtech, Veronika, Viera, Viliam, Vladimír, Vít, Václav, Zlata, Zlatica. Na jedno prečítanie nie je 
možné si ich zapamätať a preto ak vám príde v rodine na svet nový miláčik, prečítajte viackrát výber je 
veľký. Ak sme nejaké meno zabudli, ohláste kronikárovi, vďačne to zverejníme. Zatiaľ sa ospravedlňujeme.  
S menami sme sa už pohrali, skúsme to s číslami, ktoré sú obsiahnuté v evidencii. K 31. decembru 2006 
mala naša obec 2162 obyvateľov, z toho 1087 mužov a 1075 žien. Vážení Štiavničania! Náš obecný spra-
vodajca je vlastne históriou obce a je potrebné odložiť si každý výtlačok. Vaši potomkovia vám budú vďač-
ní, lebo ako som už spomínal, niektoré kroniky, ba aj iné knihy zvyknú dostať „nohy“ a nechcú sa vrátiť.

Ján Slivka, kronikár obce 
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18. mája 2007 prebehnú v Základnej škole Spišský Štiavnik osla-
vy 40. výročia otvorenia plnoorganizovanej školy v Spišskom Štiav-
niku. Na túto milú udalosť sa pripravujeme už od jesene 2006. Uči-
telia nacvičujú so svojimi žiakmi program, z ktorého potom komisia 
vyberie to najvhodnejšie, čím sa budeme prezentovať pred pozva-
nými hosťami. V priestoroch školy sú pamätné fotografie, nástenka 
na danú tému, vchod školy upozorňuje veľkým transparentom na 
skutočnosť, že škola má narodeniny a aj na zastávke autobusu na 
obecnej nástenke sa už možno mnohí z nás našli. Pozvaní sú bývalí 
učitelia a zamestnanci školy, ktorí odpracovali na tunajšej škole dlh-
ší čas, riaditelia škôl okresu Poprad, spolupracovníci školy – dodá-
vatelia, najúspešnejší žiaci školy,  zástupcovia krajského školského 
úradu, školskí psychológovia a sponzori osláv. Pozvanie prijalo 110 
hostí. Radostnou správou je pre nás pozitívna reakcia prvého riadi-
teľa školy p. Jozefa Rusňáka, ktorý naše pozvanie tiež prijal. Oslavy 
budú prebiehať v dvoch častiach. Tá prvá sa uskutoční v Urbárskom 
dome, kde okrem príhovorov riaditeľa školy Mgr. Petra Gömöryho 
a starostky obce p.Márie Kleinovej, žiaci školy predvedú nacvičený 
program. Po skončení akadémie si formou počítačovej prezentácie 
spomenieme na minulosť a pozrieme si i súčasnosť školy. Riaditeľ 
školy potom odovzdá pamätné listy bývalým pracovníkom školy, 
ktorí tejto škole darovali väčšinu času svojho života. Po tejto čas-
ti sa všetci hostia presunú do budovy školy,  ktorú si budú môcť 
 prehliadnuť a pri malej recepcii si zaspomínajú ako to bolo kedysi. Touto 
cestou by som rada poďakovala všetkým sponzorom tohto podujatia.  

Mgr. Mária Martinková, zást. riad. školy

40. výročie otvorenia 
plnoorganizovanej školy 

v Spišskom Štiavniku 

60. NARODENINY

A je to tu! Dlho očakávaný deň, na ktorý sa tak veľmi 
tešíme nadišiel. Oznamujeme, že tunajšia Materská škola v 
Spišskom Štiavniku oslavuje 60 rokov od jej založenia. Výro-
čiu sa tešia nielen deti navštevujúce materskú školu, ale aj 
obyvatelia dediny, ktorí spomínajú na rok 1947, keď mala 
názov Štátna detská opatrovňa. Od toho času bola škôlka 
zapísaná do obecnej kroniky a dodnes sa do nej zazname-
návajú dôležité udalosti, ktorých v materskej škole nie je 
nikdy málo. Vystriedalo sa tu mnoho detí a asi 60 zamest-
nancov. V tomto školskom roku navštevuje Materskú školu 
v Spišskom Štiavniku päťdesiat detí. Počas celého roka sa 
organizujú rôzne akcie, ktoré pripravujú učiteľky pod vede-
ním riaditeľky. Medzi ne patrí napríklad Deň otvorených 
dverí, kde rodičia majú možnosť nahliadnuť do kráľovstva 
detí, v ktorom si osvojujú základné vedomostí a prípravu 
do života. V budove sa nachádza telocvičňa, v ktorej máme 
príležitosť pripraviť sa na deň vytrvalosti a pohybu. V tento 

deň organizujeme rôzne športové súťaže a cvičenia s deť-
mi. Niektoré deti majú zážitok z Vianočnej či Mikulášskej 
noci, ktorú trávili bez rodičov a spali v materskej škole. 
Urbariát v Spišskom  Štiavniku nám mnohokrát poskytol 
priestor v Urbárskom dome a dal možnosť predstaviť naše 
programy pre obyvateľov obce. Pre rodičov pripravujeme 
akcie ako napríklad: vianočný program, karneval, deň 
matiek, stretnutie s dôchodcami a pod. Pri týchto udalos-
tiach deti obdarúvajú svojich blízkych rôznymi darčekmi, 
ktoré si vyrobia vlastnými rukami. Medzi výnimočné oslavy 
patrí aj Deň detí. V tom čase chodíme s deťmi na výlety 
rôzneho typu. Do našej škôlky niekedy zavíta aj kúzelník 
so svojimi kúzlami, alebo bábkové divadlo s peknou roz-
právkou. Všetky tieto akcie prispievajú k rozvoju zručnosti 
a schopnosti našich detí, veď nie nadarmo sa hovorí: „Všet-
ko, čo potrebujem vedieť som sa naučil v materskej škole“.

Tak milá škôlka, prajeme ti veľa úspešných a šikovných detí 
a nadšených pracovníkov, aby si nám slúžila ešte dlhé roky.

kolektív MŠ
Aj túto Veľkú noc členovia súboru Olšovec boli okúpať 

dievčatá v našej obci.



AKO POSTUPOVAŤ PRI 
DOMÁCICH ZABÍJAČKÁCH(dokončenie zo strany 3)

Jeho lásku k svojim rodákom sme sa snažili opätovať osadením 
jeho busty na rodnom dome v Spišskom Štiavniku 9. januára l972. 
Jeho život, práca a dielo je určite veľkolepé, keď sa tento akt usku-
točnil v čase najhlbšej totality a aj naši najvyšší stranícky funkcionári 
uznali, že je to človek, ktorý i zasluhuje majestátnu poctu. Rekon-
štrukcia jeho busty bola prevedená v roku l998 a slávnostne odha-
lená a vysvätená v októbri toho istého roku za prítomnosti takmer 
všetkých obyvateľov Spišského Štiavnika a hostí z okolitých dedín.

Bývam neďaleko rodného domu Jána Vencka a takmer denne, keď 
idem okolo mi oči padnú na túto bustu a krátky nápis - V tomto dome 
sa narodil, pracoval a zomrel historik Spiša, farár bijacovský Ján Venc-
ko a sú tam uvedená aj roky, kedy sa narodil a kedy zomrel l869-l957.

Nikdy som vo Vašej obci nebola, preto mám dnes veľkú 
radosť, že keď sa možno ešte dnes, či zajtra na túto bustu  
pozriem, s určitosťou a radosťou budem vedieť,kde to vlast-
ne ten náš pán Vencko vykonával svoju kňazskú službu.

Chcem preto ešte raz srdečne poďakovať pánovi starostovi za 
pozvanie a Vám všetkým milí Bijacovčania dovoľte zarecitovať z myš-
lienok nášmu rodákovi a to možno aj z dôvodu, že v tomto Vašom 
prekrásnom chráme z každého kútika ešte dozrieva atmosféra  
Veľkej Noci a veľké tajomstvo zázračného vzkriesenia nášho Spasiteľa

“Štiavničan a Bijacovčan!
Buď verný odkazu tohto Velikána,

nestrať vieru otcov a ver v Krista Pána,
za čestnosť a pravdu neboj sa boja,

by požehnaná bola obec i rodinka Tvoja.

Strana 5

Dňa 1. februára 2007 nadobudol účinnosť zákon NR 
SR č. 39/2007 Z.z. o veterinárnej starostlivosti, ktorý 
okrem iných veterinárnych požiadaviek rieši aj zabíjanie 
ošípaných a hovädzieho dobytka u chovateľa pre súkromnú 
domácu spotrebu – domáce zabíjačky.     Podľa Regionálnej 
veterinárnej a potravinovej správy (RVPS) v Poprade možno 
hovädzí dobytok a ošípané zabíjať na súkromnú spotrebu, 
ak bolo zabíjanie nahlásené na veterinárnu správu aspoň 
jeden deň vopred.  Môžete tak urobiť telefonicky od 7,00 
do 14,30 hod. na č. t. 052/7722231, 7723085, alebo 
písomne na adrese RVPS, Partizánska 83, Poprad. Pri 
nahlásení zabíjačky hovädzieho dobytka je potrebné uviesť 
meno a adresu chovateľa, okres, identifikačné číslo zvieraťa 
z CEHZ, registračné číslo chovu z CEHZ, dátum a čas 
domácej zabíjačky a telefónne číslo chovateľa. Pri nahlásení 
zabíjačky ošípanej je potrebné uviesť adresu chovateľa, 
plánovaný dátum zabíjačky a telefónne číslo chovateľa.
Na základe nahlásenie zabíjačky hovädzieho dobytka u 
zvierat starších ako 30 mesiacov pracovníci RVPS navštívia 
chovateľa, odoberú vzorku mozgového tkaniva a zašlú 
na laboratórne vyšetrenia. O výsledku budú chovateľa 
informovať a písomne mu bude doručený protokol o 
laboratórnom vyšetrení. Za vyšetrenie chovateľ neplatí.
Pri zabíjačke ošípanej, chovateľ odoberie vzorky na vyšetrenie 
trichinelly (svalovca) tak, že z každej polovice jatočného tela 
domácej ošípanej z braničného piliera v mieste prechodu do 
šľachovitej časti odoberie vzorku mäsa o veľkosti cca 5x5 cm. 
Vzorky zabalí do čistého mikrotenového vrecka a uskladní 
v chladničke. V prípade zabíjania viac ako jednej ošípanej, 
chovateľ vzorky zabalí osobitne. Vzorku zásadne neukladať 
do výparníka, alebo mrazničky. Zvoz vzoriek na laboratórne 
vyšetrenie od chovateľov zabezpečí Regionálna veterinárna 
a potravinová správa Poprad. V prípade pozitívneho nálezu 
Trichinella, RVPS bude bezodkladne informovať chovateľa 
a oboznámi ho s ďalším postupom. V prípade, že chovateľ 
nie je o pozitívnom náleze informovaní do 3 pracovných 
dní, môže považovať laboratórne vyšetrenie za vyhovujúce. 
V prípade, že vzorky nevykazujú nález svalovca, t.j. sú 
negatívne, chovateľovi tento výsledok nebude oznamovaný.
V domácej zabíjačke je možné pokračovať aj keď nepoznáme 
výsledok vyšetrenia na svalovca. Neodporúča sa však konzumovať 
telo ošípanej, alebo jeho častí s vnútornými orgánmi, ktoré 
nie sú dostatočne tepelne spracované predtým ako sa zistí, že 
výsledok na Trichinella je negatívny. Najrizikovejším produktom 
je surové mäso a klobása zaúdená studeným dymom. Tepelné 
ošetrenie mäsa pri vnútornej teplote 60˚ C a viac likviduje 
svalovca behom niekoľkých minút. Preto v záujme vlastného 
zdravia je potrebné až do výsledku vyšetrenia získané produkty 
z domácej zabíjačky konzumovať len po tepelnej úprave.
Podľa zákona o veterinárnej starostlivosti nepodliehajú zvieratá 
a ich produkty z domácich zabíjačiek prehliadke vykonanej 
úradným veterinárnym lekárom. Povinnosť prehliadky sa 
však týka zvieraťa a produktov z neho len, ak sú uvádzané 
na predaj alebo na účely spracovania v prevádzkárňach 
schválených alebo povolených orgánmi  veterinárnej správy.
     Pri domácej zabíjačke hovädzieho dobytka je nutné vedľajšie 
produkty likvidovať v kafilerickom podniku. Pre okres Poprad 
je to Veterinárny asanačný podnik Žilina – Mojšová Lúčka 
(041/5654112, 5654113). Náklady na kafilériu uhrádza 
chovateľ a kópiu dokladu uchováva počas dvoch rokov.

podľa pokynov RVPS spracovala Oľga Rákociová

Koncom tohtoročných fašiangov usporiadali učitelia 
Základnej školy Spišský Štiavnik Ples učiteľov hornádskej doliny. 
Ples sa konal v Urbárskom dome Spišský Štiavnik. Dôvodov na 
usporiadanie plesu bolo niekoľko. Jedným z hlavných bol, že 
tento ples usporadúvajú striedavo školy hornádskej doliny a v 
tomto roku táto milá povinnosť pripadla práve nám. Záujem 
zo strany učiteľov o toto podujatie bol veľmi veľký. Pre tento 
vysoký záujem  nebolo možné predávať pozvánky aj medzi 
občanmi našej obce, ktorí sa chceli tohto plesu zúčastniť. 
Program plesu bol bohatý. Po privítaní a slávnostnom prípitku 
nám zaspieval a zatancoval folklórny súbor Oľšovec. Bravúrne 
zvládnutým valčíkom otvorili ples starostka obce p. Mária 
Kleinová a riaditeľ školy Mgr. Peter Gömöry. K dobrej zábave 
prispel aj Jožko Jožka a cez tanečné prestávky spievali a hrali 
umelci zo Sp.Novej Vsi  na harmonike Nechýbala bohatá 
tombola. Cien bolo veľa a jedna lepšia ako druhá. Týmto 
chcem vysloviť poďakovanie všetkým, čo nám pomáhali tento 
ples zrealizovať . Ďakujeme všetkým sponzorom aj tým, ktorí 
prispeli tak po finančnej a materiálnej stránke, ako aj radou

Mgr. Mária Martinková
zást. riad. školy

Plesali sme ...

Ján Vencko l869-l957
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AKO HOSPODÁRI URBARIÁT

Urbárske pozemkové spoločenstvo v Spišskom Štiavniku riadi svoju činnosť podľa Lesného hospodárskeho plánu, ktorý je 
spracovaný na desaťročné obdobie. Tento plán obsahuje úlohy v ťažbe dreva, zalesňovanie vzniknutej plochy a pestovateľské práce, 
v ktorých je obsiahnuté ošetrovanie vysadených sadeníc, ako aj doplňovanie sadeníc v priebehu siedmich rokov. Hospodársky plán 
bol v roku 2002 narušený katastrofickou vetrovou kalamitou, kedy padlo za obeť cca 19.000 kubíkov drevnej hmoty. Táto sa spra-
covávala od októbra 2002 až do roku 2005. Vznikla tak 90 ha plocha, ktorú bolo potrebné do siedmich rokov zalesniť sadenicami 
tak, aby boli porasty obnovené. V roku 2002 sme zalesnili 10,33 ha, v roku 2003 – 20,18 ha, v roku 2004 – 27,08 ha a v roku 2005 - 
34,04 ha.  Po vzniknutej kalamite sa ťažba prevádzala už len výberovým spôsobom jedincov napadnutých kôrovcom a v ojedinelých 
prípadoch pri vyvrátení stromov vetrom. Každým rokom sa zalesňovaním doplňujú plochy tak, aby vznikli nové porasty. Takto sme 
v roku 2006 zalesnili 22,69 ha. Časť bolo doplnenie uhynutých sadeníc a časť nových plôch po ťažbe kôrovcových stromov. Zales-
ňujeme aj toho roku . Na celý rok máme plán zalesniť spôsobom nového zalesňovania a doplňovaním plôch, kde sadenice uhynuli.
Predstavitelia urbariátu sa snažia hospodáriť tak, aby  zisk z hospodárskeho výsledku bol rozdelený členom podľa počtu podielov. 
Od vzniku kalamity, t. j. od roku 2002 boli podiely vyplácané nasledovne: za rok 2002 - 3.000,- Sk/1 podiel , za rok 2003 - 3.000,- 
Sk/1 podiel, za rok 2004 - zisk nebol rozdelený, za rok 2005 - 500,- Sk/1 podiel, za rok 2006 - zisk nebol rozdelený (23l,- Sk/1 podiel), 
prechádza do nasledujúceho roka. Týmto prehľadom chceme oboznámiť členov urbariátu, ktorí sa nezúčastňujú Valného zhro-
maždenia, ale aj ostatných čitateľov Obecného spravodajcu. Urbárske pozemkové spoločenstvo navýšilo majetok urbariátu v rokoch 
2004 - 2006 v hodnote 2,5 milióna korún, keď sme svojpomocne vybudovali prevádzkovú budovu na spôsob chaty, aj keď projekty 
na výstavbu tejto chaty boli v hodnote 8 miliónov Sk. Stavba je už skolaudovaná a je prevádzky schopná. Bude slúžiť na rekreačné 
účely pre 30 osôb. Je postavená v peknom prostredí, priamo vo vstupe do Slovenského raja, s krásnym výhľadom na Vysoké Tatry, 
kaštieľ v Spišskom Štiavniku, Levočskú horu aj okolité obce. Veríme, že návštevnosť bude vysoká. a chata nám bude dobre slúžiť.

Viliam Noga, predseda urbariátu
Cyril Martinko, predseda dozornej rady

Evidencia podielov do júna 2006
Katastrálny úrad Poprad neevidoval urbársky majetok 

na listoch vlastníctva. Zápisy o vlastníkoch urbárskych 
podielov sa evidovali iba na pozemkovoknižných vložkách. 
V pozemkovoknižných vložkách č. 1 až 1657 bolo spolu 
zapísaných 596 podielov. Posledné zápisy  v pozemkovoknižných 
vložkách sú z roku 1958. Od roku 1958 až do roku 2006 sa 
zmeny vlastníkov urbárskych podielov zaznamenávali iba v 
osvedčeniach o dedičstve (v tzv. dedičských konaniach), resp. 
v osvedčeniach o vydržaní majetku. Iné prevody vlastníctva 
– darovanie, alebo predaj neboli možné. Niektorí urbaristi 
mali svoje vlastníctvo v dedičských konaniach prejednávané aj 
viac ako na desiatich pozemkovoknižných vložkách. Problémy 
nastávali v dedičských konaniach, pretože notári vynechávali 
niektoré pozemkovoknižné vložky a stávali sa prípady, že 
dedičské konanie po jednej osobe prebiehalo aj na tri krát.

Z dôvodu, že naše lesné pozemky neboli zapísané v listoch 
vlastníctva, výška podielu v m2, alebo v hektároch sa vypočítala 
z lesného hospodárskeho plánu, v ktorom boli zapísané parcely, 
ktoré užívame, nie ktoré vlastníme. Z 273 ha užívaných 
lesných porastov na jeden podiel tak pripadlo 0,45 ha. 

Evidencia podielov po zápise ROEP, od júna 2006
Po zápise ROEP (register obnovenej evidencie pozemkov) je 

vlastníctvo urbárskych lesov evidované v katastri nehnuteľnosti 
na liste vlastníctva č. 1569. K 21.2.2007 je na tomto liste 
vlastníctva evidovaných 690 vlastníkov. Väčšina vlastníkov je tam 
evidovaná iba jeden krát. Dvakrát sú evidovaní vlastníci, ktorým 
pribudlo vlastníctvo po zápise ROEP, t.j. približne v júni 2006. 
Túto kartu vlastníka mal každý priloženú pri pozvánke na valné 
zhromaždenie. Na liste vlastníctva č.1569 je spolu 218,8942 
ha. Spracovateľ ROEP, vlastníctvo jednotlivých urbaristov 
vyjadril zložitým číslom – zlomkom, v menovateli  ktorého je 
číslo 9.999.999.999, alebo ešte väčšie (u tých ktorých vlastníctvo 
bolo zapísané po ROEP). Pre lepšiu predstavivosť, ako aj pre 
uľahčenie evidencie, napríklad pri vydávaní hlasovacích lístkov 
pri prezentácii, alebo pri voľbách sme zlomkové vyjadrenie u 
každého jednotlivého vlastníka prepočítali na hektáre, ale len 
z výmery 218,8942 ha. Jeden podiel teraz predstavuje presne 
0,3673 hektára čiže 3.673 m2. Keďže katastrálny úrad už 
eviduje urbárske podiely len takto, musíme túto skutočnosť 
rešpektovať a nemôžeme evidenciu viesť iným spôsobom.

Teraz je už možné urbárske podiely predávať a darovať, 
pri prevodoch dedičstva sú zápisy zjednodušené a 
predstavivosť o veľkosti výmery vlastnených podielov je lepšia.

Ing. Anna Bošková
ekonómka urbariátu

ZMENA EVIDENCIE URBÁRSKYCH PODIELOV PO REGISTRI OBNOVENEJ EVIDENCIE PÔDY


